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Oostpolderweg 2 — Krabbendijke — 0113 - 501001

dierenhokken & speeltoestellen

Ook topkwaliteit speeltoestellen 
voor uw speelplaats, camping, 
speelboerderij of restaurant!
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TSG is een modern, energiek en toonaangevend 
elektrotechnisch installatiebedrijf met ruim 30 jaar 
ervaring in de industriële automatisering.

Actief in: - mosselverwerkende industrie
 - koel- en vriestechniek
 - agrarische sector
 - machinebouw
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 - machinebesturing
 - softwareontwikkeling
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Meditatie

Zaait u tot gerechtigheid, maait tot weldadigheid; braakt u een braakland, dewijl het tijd is den 
Heere te zoeken, totdat Hij kome en over u de gerechtigheid regene.
 Hosea 10:12

Een oproep tot bekering

Het tweede beeld door de profeet aan de landbouw ontleend om de enige wijze der 
waarachtige bekering voor te stellen is: het braken.’’ Braakt u een braakland. “Het 
braken is bij onze landbouw steeds meer in onbruik geraakt . Toch is ook dit door de 
profeet gebruikte beeld niet onbekend onder ons.

Bij onze oude landbouwers werd om de 
zeven jaar een gedeelte van de grond niet 
bezaaid. Het bleef braak liggen. Dat bete-
kende echter niet, dat de landman met dit 
gedeelte van zijn hofstede geen bemoeie-
nissen maakte. Integendeel. Hij besteedde 
aan het braakland bijzondere zorg. Met 
een zware ploeg, die vanwege zijn bestem-
ming de naam van braakploeg droeg, 
doorsneed hij deze akker en keerde 
die om, diep en meermalen. 
Geen poging werd onbeproefd 
gelaten de akker vruchtbaar te 
maken, op dat in de volgende 
jaren een rijke oogst mocht 
verwacht worden.
En als nu de profeet het 
van God af ongehoorzaam 
volk toeroept: ”Braakt u een 

braakland, “dan roept hij tot waarachtige 
bekering. De ploegschaar moet er niet licht 
aan de oppervlakte worden door getrok-
ken, maar tot in het diepste toe moet het 
kwaad worden uitgesneden.
Een oppervlakkige bekering kon Israël 
niet behouden en zal ook ons land en 
volk geen behoudenis brengen. Helaas, 
de verblinding is groot. Een oppervlakkig 

christendom viert hoog tij. Met Rome 
in de arm zoekt men het volk te 

behouden. Onder christelijke 
vlag worden de rechten Gods 
overboord geworpen. Men 
weigert voor God te buigen 
en tot Hem weder te keren. 
Van de scherpe ploegschaar 
schuwt men, niet tegenstaan-
de wij zienderogen zinken.

Ds G.H. Kersten
1882-1948
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Wat we waarnemen in het staatkundig en 
maatschappelijk leven is een gevolg van 
het verval van Gods kerk. Een grote op-
pervlakkigheid heerst over het algemeen. 
Men bouwt de zaligheid op onhoudbare 
gronden. 

Van de kansels roept men allerwege: 
“Vrede, vrede en geen gevaar” En het volk 
heeft het gaarne alzo.

Het Woord des Heeren maant ons echter 
met grote ernst: ”Braakt u een braakland.” 
Ook Jeremia betuigde de noodzakelijkheid 
van het braken. Zaait niet onder de door-
nen. Zal Gods Woord vruchten dragen, dan 
moet de akker worden omgekeerd, in de 
diepten worden omgewoeld.
Een enige Naam is de mensen onder de 
Hemel gegeven door dewelke wij moeten 
zalig worden. Op het fundament, Christus, 
moet gebouwd worden en niet op zand-
grond van het christendom naar de mode 
van de tijd.

Een grote oppervlakkigheid 
heerst over het algemeen
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Voorwoord

Voor u ligt weer een gloednieuwe uitgave van ‘Een Vaste Koers’. Er is weer flink 
wat werk in gestoken door veel mensen om weer een interessant boekje voor u te 
creëren. We zijn inmiddels alweer een half jaar verder en de verkiezingen van de 
Provinciale Staten en het Waterschap liggen weer achter ons. 

Vanuit de Statenfractie is verslag gedaan 
van de afgelopen verkiezingen, door dhr. 
Rottier. Hij blikt terug op de verkiezings-
campagne en uiteraard gaat hij in op de 
uitslag. Verderop in het boekje valt het 
verslag te lezen.

De meditatie die u net gelezen heeft is 
deze keer van Ds. G.H. Kersten. Hij staat 
stil bij een stukje uit Hosea 10, “Een op-
roep tot bekering”. Ook komt in dit boekje 
het de SGP-fractie van het waterschap 
Scheldestromen aan het woord. Henk 
Verheuvel geeft een inkijkje in het reilen 
en zeilen van deze fractie. 
De voorzitter, dhr. van Koeveringe, gaat in 
op de regenboogvlag die komend najaar 
ook in onze gemeente gehesen moet 
worden.

Vanuit de Eerste Kamer 
heeft dhr. Schalk een stukje 
geschreven. Hij neemt u mee 
in een aantal belangrijke on-
derwerpen die de afgelopen 
tijd in de Eerste Kamer gepas-
seerd zijn.
Namens de wethouder, J.P. 
Sinke, wordt nog ingegaan op 

een aantal zaken. Hij bespreekt o.a. het 
plaatsen van zonneparken in de gemeen-
te Reimerswaal, de ontsluiting van de 
weg richting Yerseke vanaf de A58 en het 
behoud van de toren van de Bathseweg-
kerk in Rilland.

Ook zijn we voor een interview op pad 
gegaan naar dorpswinkel “De Putter” in 
Oostdijk, bij velen wel bekend. Interessant 
om de totstandkoming te lezen en zeker 
de moeite waard om eens te buurten!
Zo zijn er nog vele waardevolle stukken 

die in deze ‘Een Vaste Koers’ voor u 
klaarliggen. 

Er zijn werkbezoeken geweest, 
de GA-ledenvergadering is 
op 8 maart gehouden, de 
Europese Verkiezingen komen 
eraan, etc. 
Al met al genoeg om u weer 
wat wijzer te maken. Daarom 
wens ik u, namens de PR-
commissie, veel leesplezier!

Rick Hoekman
secretaris  

PR commissie

Zonneparken in de 
gemeente Reimerswaal
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Van de voorzitter
Mijn boog heb Ik gegeven in de wolken; die zal zijn tot een teken des verbonds tussen Mij en 
tussen de aarde. En het zal geschieden als Ik wolken over de aarde breng, dat deze boog zal 
gezien worden in de wolken. Dan zal Ik gedenken aan Mijn verbond, hetwelk is tussen Mij en 
tussen u en tussen alle levende ziel van alle vlees; en de wateren zullen niet meer wezen tot een 
vloed om alle vlees te verderven. Als deze boog in de wolken zal zijn, zo zal Ik hem aanzien, om 
te gedenken aan het eeuwig verbond tussen God en tussen alle levende ziel, van alle vlees dat op 
de aarde is.
 Gen. 9:13-16

Waar denkt u aan als u de regenboog ziet? Aan Noach, zult u zeggen. Toen Noach 
met de zijnen na de zondvloed uit de ark kwam, en hij de Heere geofferd had, richtte 
de Heere het natuurverbond op met Noach. We noemen dit ook wel het noachitisch 
verbond. De Heere beloofde dat de aarde niet meer door water zou vergaan. Zoals 
bij elk verbond een teken hoort, gaf de Heere ook nu een teken. En het teken van dit 
verbond is de regenboog. 

Toen ik vroeger Godsdienst gaf aan 
de kinderen van de onderbouw op het 
Calvijn College, en ik in die eerste weken 
de schepping behandelde, liet ik ze soms 
een tekening maken van datgene wat er 
te zien was op de 1e dag, de 2e dag enz. 
Vaak kwam er dan ook een regenboog 
op papier. En altijd ontstond er 
dan een mooi gesprek over de 
vraag of die regenboog er 
tóen al was, óf dat die er pas 
gekomen is toen Noach uit de 
ark kwam. Ik heb het altijd zo 
uitgelegd dat die regenboog 
er vanaf de schepping zal zijn 
geweest, maar dat hij bij de 
verbondssluiting met Noach 
de betékenis kreeg van het 
verbondsteken. De Heere 

beloofde daar iets. De aarde zou niet meer 
door water vergaan. En elke keer als die 
boog getoond wordt, is het alsof de Heere 
zegt: ”Zie je die regenboog? Ik ben de 
Getrouwe”. Het is dus het teken van Gods 
trouw. 

U begrijpt al waar ik heen wil. Wat 
is het erg dat deze regenboog 

een symbool geworden is van 
de LHBT beweging. Met deze 
vlag schreeuwt men het als 
het ware van de daken: ”Laat 
zien wie je bent! Schaam je 
vooral nergens voor”. Het 
teken van Gods trouw over 
een zondig mensengeslacht 
wordt gebruikt om de zonde te 
proclameren. 

Simon van  
Koeveringe

voorzitter  
GA Reimerswaal
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Nee, we beschouwen mensen met een 
andere geaardheid niet als minderwaardig. 
We hebben zelfs groot respect voor hen 
die hiermee worstelen en we dienen voor 
hen te bidden. We leven mee met hen die 
strijden tegen hun zondige gevoelens. 

Want wat is ware christelijke liefde? Dat 
we iedereen aanmoedigen om toch vooral 
uit te leven wat er in je zit? Of dat we met 
onze naaste meeleven en hem of haar 
tegelijk trachten weg te houden van de 
zonde? De eerstgenoemde weg is de weg 
bij God vandaan. De tweede is de weg die 
de Heere ons wijst in Zijn Woord. 

De regenboogvlag zal op 11 oktober ook 
in onze gemeente gehesen worden. Onze 
fractie heeft gedaan wat ze konden. Het 
mocht niet baten. Laten we deze zaken 
ook maar meenemen onze binnenkamer 
in. Hoe geduldig is de Heere nog met ons 
als land, als volk, als partij, als kerk, als 
persoon. Ondanks al onze persoonlijke en 
nationale zonden draagt en verdraagt Hij 
ons nog. 

Als u dit nummer ontvangt, zullen de 
verkiezingen voor de Provinciale Staten 
achter de rug zijn en de uitslagen zullen 
bekend zijn. Ik wens de gekozenen van 
harte Gods onmisbare zegen toe in hun 
belangrijke taak. Ik hoop dat ze het niet 
zonder Zijn hulp zullen kunnen en durven. 

Wat is ware  
christelijke liefde?
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Verkiezingen Eerste Kamer
Als u dit leest zijn de verkiezingen voor de Provinciale Staten en de Waterschappen 
al achter de rug. Vanuit de Eerste Kamer wensen wij allen die een taak in het 
Waterschap of in de Provincie kregen alle goeds en Gods onmisbare zegen voor de 
komende periode.

Ook voor de Eerste Kamer waren deze 
verkiezingen van groot belang. Immers, 
de Statenleden gaan uw stem op DV 27 
mei nog een keer doorzetten. Dan zijn 
namelijk de verkiezingen voor de Eerste 
Kamer aan de orde. Die Eerste Kamerleden 
worden niet rechtstreeks door u gekozen, 
maar door de door u gekozen provinciale 
statenleden.
Voor ons als Kamerleden is het natuurlijk 
heel spannend wat er de komende periode 
gebeurt rond deze verkiezingen. We 
hopen van harte dat we opnieuw twee 
zetels mogen krijgen, zodat we elkaar tot 
een hand en een voet kunnen zijn. Er is 
namelijk veel werk te verrichten. 

Zomaar een paar onderwerpen waar we de 
laatste tijd mee bezig waren: de benoeming 
van de Commissaris van de koning 
en van de burgemeesters was 
was geregeld in de Grondwet. 
Helaas vond D66 het nodig 
om dit uit de Grondwet te 
halen. De SGP was het hier 
niet mee eens. Het is juist heel 
goed dat de kroon dit soort 
belangrijke benoemingen doet. 
Nu is de weg geopend voor 
andere wetgeving, waardoor 

je bijvoorbeeld richting een gekozen 
burgemeester kunt gaan. Het risico is 
dat een gekozen burgemeester niet de 
onafhankelijke positie zal hebben als op 
dit moment. Ook de koning moest er aan 
geloven, in die zin dat er ook een D66-
inititatief was om de strafbaarstelling van 
majesteitsschennis af te schaffen. Zomaar 
twee onderwerpen die laten zien dat er 
geknabbeld wordt aan de gezagsstructuren. 

Ook op andere terreinen laten we in de 
Eerste Kamer van ons horen. Onlangs 
was er een debat over de Algemene Wet 
Gelijke Behandeling. Drie partijen, D66, 
GroenLinks en de PvdA, kwamen met een 
intitiatief om daarin speciaal op te nemen 
dat geslachtskenmerken, genderidentiteit 
en genderexpressie geen reden mogen 

zijn voor discriminatie. Absoluut 
overbodige wetgeving, omdat 

discriminatie op grond van 
geslacht al in de AWGB staat. 
Daarnaast heeft de SGP er 
op gewezen hoe God alles 
geschapen en bedoeld heeft: 
“Man en vrouw schiep Hij 
hen”. Daarbij is genoemd dat 
we uitgaan van de Bijbelse lijn 
rond huwelijk en seksualiteit. 

Peter Schalk
Fractievoorzitter  

Eerste Kamer
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Dat is gedaan met zorgvuldige woorden, 
zeker ook omdat er mensen zijn die met 
deze zaken worstelen. Wij willen om hen 
heen staan, vanuit een Bijbelse lijn en met 
een pastorale toon.

Momenteel ligt er een belangrijk 
wetsvoorstel van de minister van Sociale 
Zaken en Werkgelegenheid voor ter 
behandeling: de Wet Arbeid in Balans. Een 
wet waar nog wel heel veel over gesproken 
zal worden voordat de stemmingen 
plaatsvinden. Een ander belangrijk 
wetsvoorstel is de Klimaatwet, ingediend 
door een groot aantal partijen. De SGP 
kiest daarin een staatsrechtelijke lijn: 
niet allerlei normen vastleggen in de wet. 
Daarmee wordt het moeilijk gemaakt voor 
de regering en voor eventueel volgende 
kabinetten om eigen beleid op te zetten en 
uit te voeren. 

Zomaar een paar voorbeelden van 
onderwerpen waar de SGP in de Eerste 
Kamer mee bezig is. Misschien nog een 
punt dat de positie van de SGP duidelijk 

maakt. Onlangs was er een debat over 
integriteit. Daarbij heb ik gewezen op de 
fractiekamer van de SGP. Iedereen die 
daar binnenkomt ziet onmiddellijk een 
schaakbord op tafel staan. Daar wordt 
vaak als eerste naar gevraagd. Dan leg 
ik uit dat we heel af en toe eens een zet 
doen, maar dat soms iemand in de week 
dat we er niet zijn een stuk verplaatst. 
Dat is een mooi voorbeeld van hoe het 
niet moet. Integriteit vraagt om regels en 
gedrag. Maar onder die regels en gedrag 
liggen waarden en normen. Die komen 
voor de SGP uit de Bijbel. Die ligt ook op 
tafel. En meestal hebben we daar ook een 
gesprekje over. Voorin die fractiebijbel heb 
ik Jakobus 1: 5 geschreven: ‘Indien iemand 
wijsheid ontbreekt, dat hij ze van God 
begere, die mildelijk geeft, en niet verwijt’.
Dat hebben we nodig, ook in de Eerste 
Kamer. In een roerige tijd, waarin we niet 
weten hoeveel steun het kabinet in de 
Eerste Kamer zal hebben. Maar gelukkig 
geldt ook nu: de Heere regeert. Ook in een 
verwarde politieke situatie is dat ons vaste 
rustpunt.
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Samenwerken ja, Superstaat nee
Donderdag 23 mei mag u naar de stembus om voor de tweede keer dit jaar uw stem 
te laten horen. Deze keer voor de Europese Parlementsverkiezingen. Een stem op 
mij, Bert-Jan Ruissen, SGP-kandidaat nummer één voor het Europees Parlement, 
waar staat deze concreet voor? 

Allereerst stemt u hiermee voor een 
herkenbaar christelijk geluid in Europa. Wij 
vinden dat de Europese Unie haar wortels 
moet waarderen. We staan voor politiek 
bij een open Bijbel en vinden dat ieder 
leven bescherming verdient van het begin 
en tot het einde. Dát is de basis van onze 
beslissingen.

Ten tweede zegt u hiermee: samenwerken 
ja! Als SGP willen we slim samenwerken 
met andere Europese landen op 
onderwerpen die we als Nederland niet 
alleen kunnen aanpakken. Denk hierbij aan 
migratie, handel, antisemitisme en de zorg 
voor de schepping. Alleen op die manier 
kunnen we resultaten boeken. 

U zegt ten derde ook: superstaat nee! We 
willen niet dat Brussel alle macht naar 
zichzelf toetrekt, het is niet onze hoofdstad 
en we willen geen Europese superstaat. 
We willen dat Nederland zelf gaat over 
onderwerpen als zorg, gezin en onderwijs. 
Wij vinden namelijk dat we zelf de touwtjes 
in handen moet houden.

Als SGP zeggen we ja tegen samenwerken 
en nee tegen een Europese superstaat. We 
staan hiermee voor een sterk Nederland 
in een bescheiden Europa. We vragen 
hiervoor uw hulp. Laat 23 mei ook uw stem 
horen, want hij kan het verschil maken. 

Bert-Jan Ruissen, 
Kandidaat Europees Parlement

Bert-Jan Ruissen op werkbezoek bij Jonika
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Uit de staten
De provincie is afgelopen tijd meer dan gemiddeld in het nieuws geweest.  Dit 
vanwege de verkiezingen die er geweest zijn voor de Provinciale Staten en het 
waterschap.  De SGP wil graag alle stemmers hartelijk bedanken voor hun steun aan 
politiek met een open Bijbel.  

Het doet me deugd een bijdrage te mogen 
leveren aan het zo bekende “Een vaste 
koers” en dan wel in de rol van statenlid.  
Wil kort op een aantal onderwerpen 
ingaan namelijk. 
• Terugblik op de verkiezingen
• Werkwijze Provinciale Staten
• Aandachtspunten Reimerswaal 

Terugblik op de verkiezingen.
In aanloop naar de verkiezingen is veel 
werk verzet door de campagnecommissie 
om de komen tot een goed leesbaar 
verkiezingsprogramma.  Daarnaast is 
nagedacht over welke campagnematerialen 
we zouden toepassen.  Over het algemeen 
komt de campagne voor de Provinciale 
Staten laat op de gang.  De Provinciale 
Staten is voor veel burgers een redelijk 
onbekende bestuurslaag.  Daarom is 
ingezet op punten die aandacht 
verdienen eruit te lichten.  Uit 
het verkiezingsprogramma 
hebben we een lijst gemaakt 
met speerpunten die helder 
en herkenbaar zijn (zie 
bijgevoegd). Nieuw was het 
plaatsen van spandoeken, wat 
vanwege de harde wind nog 
wel een uitdaging was.

Een bijzonder gegeven is dat sinds een 
aantal jaren nadrukkelijker gekeken wordt 
naar de invloed en rol van de Eerste 
kamer.  Dit is eigenlijk best bijzonder, want 
in de eerste plaats stemt iemand op de 
Provinciale Staten en niet op de Eerste 
kamer.  Doordat de Eerste kamer door de 
statenleden wordt gekozen, domineert dit 
de provinciale verkiezingen.  Voor Zeeland 
hadden we te maken met 3 nieuwkomers, 
namelijk Forum voor Democratie (FvD), 
Partij voor de dieren (PvdD) en Denk, 
waarbij de laatste uiteindelijk geen zetel 
heeft behaald.

Een reële inschatting die we als SGP 
hadden gemaakt was het behoudt van 5 
zetels, wat gelukkig ook is gebeurd.  Het 
streven was 6 zetels (zoals huidig), maar 
zetelwinst in 2015 van 4 naar 6 zetels 

was uitzonderlijk.  Dit door een 
combinatie van een restzetels 

indertijd van Groenlinks 
en een restzetel door een 
lijstverbinding met de 
Christenunie (CU). Door  
veranderde wetgeving zijn 
lijstverbindingen helaas niet 
meer mogelijk.  Wat ons tot 
blijdschap stemde was de ca. 

Hans Rottier
Statenlid
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1000 stemmen winst ( van 19.629 naar 
20.624). Ook Reimerswaal heeft hierin 
meegedragen, namelijk een stijging van 
3858 naar 4009 stemmen. Door de hoge 
opkomst werden deze niet vertaald naar 
zetels, maar zorgde wel dat de 5 zetels 
voldoende stevig bleven om deze te 
behouden en we tweede partij in grootte 
voor Zeeland werden.  Bijzonder is de 
opkomst van FvD in zowel Zeeland als 
in een aantal andere provincies waar ze 
zelfs de grootste partij geworden zijn. Wat 
Zeeland betreft hadden we een aantal 
zetels voor FvD wel verwacht, maar niet 
gelijk 5 zetels.  In ieder geval is het een 
duidelijk signaal van de kiezer aan de 
politiek ofwel een proteststem. Het CDA 
heeft het in Zeeland enorm goed gedaan 

in vergelijk met de andere provincies en is 
gestegen van 6 naar 7 zetels. 

Ter afsluiting van de campagne wil ik graag 
twee hoogtepunten noemen, namelijk de 
slotbijeenkomst van de campagne met 
tweede kamerlid Chris Stoffer op Neeltje 
Jans. En de bidstond die georganiseerd 
werd door de Ger. Gem van Oosterland 
waar Ds. G van Manen voorging over 
Ezechiël 9 over de man met linnen bekleed.  
Dan zijn ook politici stil om te luisteren 
naar het belangrijkste politieke kompas en 
komt Het Woord aan het woord.

Werkwijze Provinciale Staten  
2019-2023
De provincie heeft een aantal taken 
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ten aanzien van ruimtelijke ordening, 
volkshuisvestiging, milieubeheer, 
samenleving, cultuur, openbaar vervoer, 
economische zaken, recreatie, toezicht op 
waterschappen en gemeenten, etc. 

Een aantal taken zijn wettelijke taken welke 
in een wet zijn vastgelegd. Bijvoorbeeld in 
de Wet ruimtelijke ordening (Wro) staat 
dat de  provincie op hoofdlijnen bepaald 
waar steden en dorpen kunnen uitbreiden 
of bedrijventerreinen mogen worden 
aangelegd.  Een van de speerpunten van 
SGP Zeeland haakt hierop in, namelijk 
wonen waar je je thuisvoelt.  

De Provinciale Staten werkt met 
zogenaamde commissies. Deze bestaan 
uit afgevaardigden van iedere fractie 
die een statenvoorstel bespreken en de 
meningen uitwisselen ter voorbereiding 
op een statenvergadering.  De volgende 
commissies zijn er. 
• Commissie Bestuur
• Commissie Economie
• Commissie Ruimte. 
• Audit Commissie
Daarnaast is de eerste statenvergadering 
op 28 maart 2019 een besluit genomen 

over een andere werkwijze, waar 
ook een plaats is gegeven voor de 
‘strategische opgaven’. Dit zijn de grote 
maatschappelijke opgaven die bestuurlijk 
behoorlijk ingewikkeld zijn, meerdere 
commissies aangaan, over langere 
periode gaan en deels afhankelijk is van 
medeoverheden of anderen partijen.  
Voorbeeld van strategische opgaven 
zijn onder andere het klimaatakkoord, 
regionaal mobiliteitsprogramma, Zeeuwse 
agenda, de omgevingswet, etc.  
Terwijl ik dit schrijf zijn de 
coalitieonderhandelingen volop in gang.  
Vanuit onze fractie nemen Harry van der 
Maas en Joan van Burg hieraan deel en 
we vertrouwen op een goede uitkomst en 
een ‘betrouwbaar en daadkrachtig’  college 
voor de komende jaren in Zeeland. 

Aandachtspunten Reimerswaal 
In eerder bijdragen van “Een vaste koers” 
zijn een aantal punten reeds genoemd. 
Zal het kort houden.  Voor Reimerswaal is 
het trace voor Yerseke en A58 (Zanddijk) 
een belangrijk punt.  Verder verdient 
de promotie van Zeeuwse teelten en de 
schelp en schelpdiersector de aandacht.  
Reimerswaal kent nog steeds een 
natuurlijke groei wat zich weer vertaald 
in wonen waar je je thuisvoelt.  Tot slot 
streven we ernaar om een sterk bestuur 
in Zeeland te zijn dicht bij de inwoners !  
Daarom bij vragen schroom niet ons aan 
te spreken, te bellen of te mailen.  Onze 
contactgegevens zijn te vinden op www.
zeeland.sgp.nl

Dan zijn ook politici  
stil om te luisteren  

naar het belangrijkste 
politieke kompas
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Van de wethouder
Het is een goede gewoonte om u als lezer van ‘Een vaste koers’ twee keer per jaar 
even bij te praten over dossiers die in de achterliggende maanden de aandacht 
vroegen en waarover het een en ander te melden is. In dit nummer kijken we daarbij 
terug op de maanden november tot en met februari. Overigens kan het zijn, dat 
bepaalde zaken al weer achterhaald zijn en dat er inmiddels besluitvorming over 
heeft plaatsgevonden.

Zonneparken
In november hebben we ons onder meer 
beziggehouden met de mogelijke aanleg 
van zonneparken in onze gemeente. 
Vrijwel alle energiemaatschappijen hebben 
hun oog laten vallen op onze polders 
om daar grootschalige zonneparken aan 
te leggen. Als college zijn we daar tot 
nu toe echter terughoudend in geweest 
en hebben we de initiatiefnemers 
meegedeeld, dat we er eerst beleid voor 
willen ontwikkelen. We voelen er niets 

voor om – verblind door eurotekens 
– overal in onze polders zonneparken 
aan te laten leggen, zeker niet als het 
vruchtbare landbouwgrond betreft. Het 
zonneparkenbeleid is inmiddels een 
heel eind gereed en zal binnenkort aan 
de gemeenteraad worden voorgelegd. 
Overigens is er aan de Kreekrakweg, 
ten oosten van het Schelde-Rijnkanaal, 
inmiddels één zonnepark gerealiseerd. 
Maar daartoe is enkele jaren geleden al 
besloten.

Jaap Sinke, wethouder
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Ontsluiting Yerseke
Een andere zaak die in de slachtmaand 
onze aandacht vroeg, was de nieuwe 
ontsluiting van Yerseke. Waren we een half 
jaar geleden nog van gedachten dat de 
nieuwe ontsluiting gefaseerd zou worden 
uitgevoerd, inmiddels heeft de provincie 
besloten om te bezien of de plannen in één 
keer uitgevoerd kunnen worden. Hoewel 
een directe doortrekking naar de A58 
wellicht het mooiste zou zijn, kan dit echter 
ook betekenen dat de plannen pas over een 
jaar of acht gerealiseerd kunnen worden. 
Gelet op de staat van onderhoud van de 
Zanddijk en de toename van het (vracht)
verkeer, vinden wij dat niet acceptabel.
 
Vergister Rilland
Een dossier dat ons niet alleen in december 
maar zelfs wekelijks bezighield, was de 
mogelijke bouw van een biovergister door 
Engie, in de Bathpolder bij Rilland. In het 
najaar van 2010 heeft de gemeenteraad 
daar reeds positief over beslist. Nu de 

plannen daadwerkelijk tot uitvoering lijken 
te komen, is de wind gedraaid en heeft de 
gemeenteraad ons de opdracht gegeven 
om alle mogelijke middelen aan te wenden 
om de bouw van de biovergister tegen te 
houden. Gevreesd wordt namelijk dat deze 
installatie tot ziektedruk op de biologisch 
geteelde gewassen in de naastgelegen 
tuinbouwbedrijven zal leiden. Bovendien is 
men bevreesd voor stankoverlast. 

Hoewel een bezoek aan een vergelijkbare 
vergister in het Gelderse Bemmel de vrees 
voor stankoverlast wel enigszins wegnam, 
speelt er voor het college echter nog een 
ander element een rol in de discussie. Aan 
het project in de Bathpolder heeft het Rijk 

Nu de plannen daad- 
werkelijk tot uitvoering 

komen is de wind gedraaid.
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namelijk een subsidie van 103 miljoen 
euro (!) toegekend. Zetten we daar nu 
als gemeente een streep doorheen, dan 
krijgen we ongetwijfeld te maken met een 
forse schadeclaim. Dit neemt overigens 
niet weg, dat we wel degelijk oog hebben 
voor de bezwaren van de omwonenden. 
In overleg met alle partijen proberen we 
alsnog tot een oplossing te komen en zijn 
er inmiddels enkele vergaderingen belegd.

Bathsewegkerk
In januari hebben we veel energie 
gestoken in de plannen om de toren van 
de Bathsewegkerk in Rilland te behouden. 
Sinds Bouwbedrijf Berting het kerkcomplex 
heeft overgenomen, zijn de plannen in 
een stroomversnelling terecht gekomen 
en wordt er nu over gesproken om de 
kerktoren te behouden, de kerkzaal te 
slopen en op de vrijkomende grond een 
aantal appartementen te bouwen. De 
gemeenteraad heeft de plannen inmiddels 

omarmd en heeft ons de opdracht gegeven 
met een voorstel te komen. Voor zover we 
nu kunnen bezien, zal er van de gemeente 
minimaal een bedrag van 250.000 euro 
nodig zijn om een en ander te realiseren. 
Of de gemeenteraad bereid is een 
dergelijk bedrag beschikbaar te stellen, zal 
binnenkort blijken.

Schone Schelde
In februari tenslotte hebben we op Neeltje 
Jans het samenwerkingsconvenant Schone 
Schelde ondertekend. Het doel hiervan 
is om het zwerfvuilafval in en rond de 
Scheldes aan te pakken. Wie wel eens een 
rondje fietst, zal het ongetwijfeld beamen, 
dat er op dat terrein nog heel wat winst te 
behalen is. Het is fijn om te constateren 
dat de zorg voor ons milieu ook in eigen 
kring steeds meer gaat leven en dat steeds 
meer mensen zich realiseren, dat de zorg 
voor Gods schepping ook onze zorg dient 
te zijn.
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Machinebouw voor de AGF-branche

www.burgmachinery.com

Weihoek 11 • 4416 PX Kruiningen
T: +31 (0)113 - 50 13 73
E: info@burgmachinery.com

 Ledig-Doseertechniek en Kisthandling  •  Palletiseer-oplossingen
 Weeg- en verpakkingstechniek (kleinpak)  •  Logistiek en tracebility

innovating the fruit and agricultural industry

BURG MACHINEFABRIEK BV

innovating the fruit and agricultural industry

BURG MACHINEFABRIEK BV
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Havendijk Yerseke
Inrichtingsplan

Herinrichting van 
de Havendijk in Yerseke

Binnenkort zal gestart worden met de werkzaamheden voor de herinrichting  
van de Havendijk te Yerseke. Een ambitieus plan met een aantal opvallende punten.

Aan het uiteinde van de Kaaistraat waar nu 
nog een rotonde is zullen brede trappen 
naar de Havendijk komen. Die trappen 
zullen zorgen voor een verbinding van het 
havengebied met het centrum. 

Ook het parkeerterrein bij de ‘Willem 
Alexanderhaven’ krijgt een andere 
indeling en als grootste blikvanger krijgt 
de hele Havendijk een overhangend 
voetgangerspad. De verbreding van de 
dijk zorgt voor extra veiligheid voor het 
steeds toenemende aantal voetgangers 
en toeristen. Ook is er in het plan 
rekening gehouden met speciale laad- en 
losplaatsen. Op dit moment wordt 
namelijk soms overlast ervaren 
door laad- en losactiviteiten 
die midden op de weg plaats 
vinden (omdat er verder geen 
ruimte voor is). Voor het plan 
heeft de gemeenteraad een 
budget van 1,5 miljoen euro 
beschikbaar gesteld.
Het plan, waar alle betrokken 

en gevestigde ondernemers enthousiast 
over waren, leverde wel een discussie op 
over het toekomstig parkeerbeleid. Een deel 
van de ondernemers wil parkeerplaatsen 
voor zichzelf en medewerkers waarborgen 
omdat er meerdere keren per dag van 
en naar het bedrijf gereden wordt. Als 
parkeerplaatsen bezet zijn, belemmert dat 
hun bedrijfsvoering. Een ander deel van de 
ondernemers is tevreden met de plannen 
zoals ze in het voorstel zijn opgenomen en 
wil niet dat het plan vertraging oploopt door 
een discussie over parkeerplaatsen. Om aan 
de wensen van beide groepen ondernemers 
tegemoet te komen heeft de SGP (samen 

met ChristenUnie) middels een 
amendement voorgesteld om van 

de totaal 35 parkeerplaatsen 
maximaal 15 parkeerplaatsen 
beschikbaar te stellen voor 
vergunninghouders, onder 
bepaalde voorwaarden. 
Het amendement is door 
de gemeenteraad unaniem 
aangenomen. 

Daniël van Iwaarden
Raadslid
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BTK TransporT
Hugo de Grootstraat 55 • 4416 EE Kruiningen
info@btktransport.nl • gsm: 06 - 54 90 42 24

www.btktransport.nl
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De toren van de Bathsewegkerk
U heeft er de afgelopen maanden veel over kunnen lezen en zien in de media. De 
toren van de Bathseweg kerk in Rilland heeft de gemoederen flink beziggehouden. 
De toren, behorend bij de Bathseweg kerk was geen eigendom meer van een 
kerkgenootschap in Rilland. Maar de inwoners van Rilland wilden er ook geen 
afscheid van nemen. En dat is begrijpelijk. De toren heeft een beeldbepalend 
karakter voor het dorp Rilland en is vanuit de weide omgeving te zien. 

Inmiddels heeft u wellicht ook via de 
media vernomen dat de toekomst van 
de toren gewaarborgd wordt. Graag 
geeft de SGP-fractie van Reimerswaal 
u wat inzicht wat daar allemaal aan 
vooraf ging. Nadat de kerk in handen 
is geweest van verschillende eigenaren 
was hij vanaf media 2018 eigendom 
van een aannemersbedrijf uit Rilland. 
De toren van het complex verkeerde na 
vele jaren zonder onderhoud inmiddels 
in een vervallen staat. De eigenaar 
van het complex zocht samen met de 
klankbordgroep Rilland mogelijkheden om 
de toren te behouden. Een 1e idee waarbij 
de gemeente 400.000 subsidie moest 
verstrekken voor het opknappen van het 
gebouw en daarna het gebouw zou worden 
doorverkocht aan Evangelische Stichting 
The Lighthouse bleek niet haalbaar omdat 
een dergelijke constructie ‘staatssteun’ 
is, wat niet is toegestaan. Het 2e idee 
werd positief ontvangen. De eigenaar 
van het complex en de klankbordgroep 
stelde voor om het kerkgebouw te slopen 
en daar een appartementencomplex te 
ontwikkelen, maar de toren te laten staan 
en compleet te renoveren. Vervolgens zou 

de gemeenteraad de toren over kunnen 
nemen voor een bedrag van 250.000 euro 
en daarbij de nieuwe eigenaar zijn van de 
compleet gerenoveerde toren. Een mooi 
plan, en de gemeenteraad reageerde 
dan ook enthousiast. Ook de SGP-Fractie 
was enthousiast over het plan. Maar 
waar moest de 250.000 euro vandaan 
komen? Daarop besloot onze fractie 
het initiatief te nemen voor een motie 
waarbij het college werd opgeroepen om 
actief alle mogelijkheden te onderzoeken 
voor behoud van de toren en tevens de 
initiatiefnemers op te roepen te zoeken 
naar cofinanciering. De motie is door 4 
andere fracties ondertekend. Alleen de 
fractie van de Christenunie ondertekende 
de motie niet. Opmerkelijk, want de 
Christenunie was het die een aantal weken 
voor het indienen van de motie nog riep 
dat alles in het werk gesteld moest worden 
om de toren te behouden. De motie is 
aangenomen door de gemeenteraad met 
16 stemmen voor en 3 stemmen tegen. 
Binnenkort hoopt het college met een 
concreet voorstel te komen om de toren te 
behouden.

Daniël van Iwaarden, Raadslid
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Met 
Hollandse uien Met Oosterschelde zeewier

Met 
Noordzee garnalen

Ook lekker  als snack!

Nieuw

Kroepoek uit Zeeland!

Wilthagen BV, Energieweg 1, 4691 SE Tholen, Nederland  |  sales@wilthagen.nl  |  www. wilthagen.nl

Ambachtelijk gemaakt met natuurlijke ingrediënten van dichtbij.

Wilthagen Adv Zeeuwse Kroepoek - CSMZ A5 148x210.indd   1 14-09-17   12:14
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 van aDresKaartje  tot  boeK!
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Voor  verdere informatie kunt u terecht bij:

Koos de Jager, mdjager@solcon.nl
Jan van Ginkel, jhvanginkel@kliksafe.nl
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Werkbezoek Bert-Jan Ruissen
In de aanloop naar de Europese verkiezingen kwam de SGP lijsttrekker voor de 
Europese SGP fractie, Bert-Jan Ruissen, op vrijdag 11 januari naar Reimerswaal 
om het verkiezingsprogramma toe te lichten. Dit werd gecombineerd met een 
werkbezoek bij een tweetal bedrijven in onze gemeente, Vogelaar Vredehof 
en Jonika. Beide bedrijven opereren internationaal, hebben een link met de 
landbouwsector, en vormen een goede representatie van de sectoren waarin veel 
werkgelegenheid is in Reimerswaal. 

Met de voltallige gemeenteraadsfractie 
en de wethouder liet de heer Ruissen 
zich informeren over de zaken die in 
beide sectoren spelen en de knelpunten 
die ervaren worden. Informatie vanuit 
de praktijk kan zo gebruikt worden bij 
de voorbereiding van debatten in het 
Europese Parlement. 

Bij Vogelaar Vredehof werd onder andere 
het effect van verregaande automatisering 
op werkgelegenheid besproken. Duidelijk 
was dat ondanks automatisering er nog 
steeds veel mensen nodig zijn en dat 
het met alleen lokale mensen niet lukt. 
Europese subsidies kwamen ook ter 
sprake. Tijdens de rondleiding over de 
werkvloer werd duidelijk wat nodig 
is voordat fruit vanaf de boom 
bij de supermarkt in de winkel 
ligt. Het gaf ons een goede 
indruk van de activiteiten die 
plaatsvinden.
Het tweede bezoek, aan Jonika, 
begon met een toelichting 
van de geschiedenis van het 
bedrijf door middel van foto’s. 

Het was indrukwekkend om te zien hoe 
de techniek in deze sector niet stilgestaan 
heeft. Met veel minder mankracht dan 
vroeger wordt veel meer omzet gedraaid. 
Dat een bedrijf dat klein en lokaal 
begonnen is nu uien exporteert over de 
hele wereld laat zien dat Reimerswaal ook 
echte ondernemers kent. 

De flexibiliteit en het denken in kansen als 
er een markt wegvalt is kenmerkend 

hiervoor. Het bezoek aan Jonika 
had ook een speciaal tintje 
– Oostdijk is voor Ruissen 
bekend terrein omdat hij daar 
geboren en getogen is. 
Na een typisch Zeeuwse 
maaltijd in Yerseke (“mossels 
op z’n Yeses”) gaf de heer 
Ruissen een toelichting op 

Het verre Europa  
kwam zo weer dichterbij  

voor de Zeeuwen

Rien Sinke
Raadslid
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het SGP verkiezingsprogramma tijdens 
een interactieve vergadering van de 
gemeentelijke afdeling. Uit de opkomst 
bleek dat ook de Europese verkiezingen, 

zeker met een lijsttrekker die van oorsprong 
uit Reimerswaal komt, de interesse heeft. 
Het verre Europa kwam zo weer wat 
dichterbij de Zeeuwen in Reimerswaal.  
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SGP op werkbezoek
Op vrijdagmiddag 8 maart gingen diverse afgevaardigden van verschillende SGP 
geledingen op werkbezoek van de SGP. We gingen op bezoek bij een uienbedrijf en 
een machinefabriek. Rond 13:00 werden we verwacht in de kerkzaal van Waarde. 
Daar kregen we eerst een bakje koffie of thee en een koek. 

Ondertussen werd er kennis gemaakt 
met de mensen die mee zouden gaan. 
Het waren SGP’ers uit Reimerswaal, de 
provincie en zelfs uit andere delen van 
ons land. Onder de aanwezigen bevonden 
zich ook gedeputeerde Harry van der 
Maas en Statenlid uit Zuid-Holland én 
kandidaat voor de Eerste Kamer Servaas 
Stoop.

Eerst gingen we naar Van den Berge en 
daarna naar de Burg Machinefabriek. We 
werden bij Van den Berge verwelkomd 
met koffie en gebak (met het 
bedrijfslogo) en kregen een 
presentatie over het bedrijf en 
de uiensector. Wisten jullie ook 
dat 80% van de Nederlandse 
uienverwerking vindt plaats in 
Zeeland en weer 80% daarvan 
in de Gemeente Reimerswaal 
wordt verwerkt? Ook kregen 
we een rondleiding door 

het bedrijf en mochten we een pakketje 
met bieten, knolselderij, sjalotjes en 
verschillende soorten uien mee naar huis 
nemen.

Bij het tweede en laatste bedrijf dat we 
deze middag bezochten, werden we 
rondgeleid door Johnny van Koeveringe. 
Hij tekent daar onder andere machines. In 
de fabriek konden we dan dichtbij bekijken 
hoe de machines gemaakt werden. Deze 
machines worden gebruikt voor groente 
en fruit, bijvoorbeeld om kisten te vullen of 
om appels te wassen en te drogen. Hebben 
jullie al weleens gehoord dat de machines 
van Burg Machinefabriek op heel veel 
verschillende plekken ter wereld worden 
gebruikt? De machines zijn onder andere 
te vinden van de Verenigde Staten tot in 
Indonesië. Bij dit bedrijf zagen we ook dat 

jongeren door middel van een stage 
hun kennis in de praktijk konden 

brengen. We vonden dit mooi 
om te zien.

Na dit werkbezoek zat de dag 
er nog niet op. ’s Avonds stond 
er nog een politieke avond 
op het programma. Statenlid 
Harold van de Velde en 

Leander Tramper
SGP-jongeren

80% van de Nederlandse 
uienverwerking vindt  

plaats in Zeeland
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waterschapsbestuurder Gert van Kralingen 
spraken over ‘Economische vooruitgang 
door techniek’. Dit was erg toepasselijk 
gezien de werkbezoeken die we uitgevoerd 
hebben. Deze bedrijven zetten namelijk 
ook in op technologische innovatie. Na 
de lezingen was er een forumdiscussie 
met (kandidaat-) Statenleden Harold van 
de Velde, Kees van den Berge en Hans 
Rottier, waterschapsbestuurders Gert 
van Kralingen en Henk Verheuvel en onze 
Reimerswaalse fractievoorzitter Maarten 
Both. 

Leander Tramper leidde namens SGP-
Jongeren Reimerswaal dit forum en voelde 
samen met het publiek de politici stevig 
aan de tand.

Het was een waardevolle dag! Ook het 
bezoek gaan bij Reimerswaalse bedrijven is 
erg nuttig en leerzaam.

Het was een  
waardevolle dag
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AL MEER DAN 40 JAAR!!!

Voor al uw: 
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Meer weten? 
Bel 0113-551339

of kijk op
www.saman-schilders.nl

Krabbendijke
T (0113) 50 36 35
www.kaangeveltechniek.nl
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Dubbel interview
Scheidend voorzitter SGP-J Reimerswaal Martin van Manen aan het woord.

Hoe voelde het om voorzitter van SGP-J 
Reimerswaal te zijn?
Ik heb altijd enorm genoten van mijn 
periode als voorzitter in het bestuur 
van SGP-J Reimerswaal. Samen met 
de andere bestuursleden hebben we 
heel wat avonden en ook een aantal 
informele activiteiten georganiseerd. Het 
bestuurswerk doe je niet alleen. Ik ben dan 
ook mijn medebestuursleden veel dank 
verschuldigd voor hun inzet!

Waarom was je aan deze functie begonnen?
In april 2013 ging de toenmalige voorzitter 
stoppen. Na een stemming ben ik toen als 
voorzitter gekozen. Mij leuk het ontzettend 
leuk om de jongerenclub van de SGP 
te leiden. Tevens doe je zo ervaring op 
binnen een bestuur. Je maakt op deze 
manier nieuwe contacten met andere 
jongeren in het land en met andere 
SGP’ers in de gemeente.

Wat deed je zo al als voorzitter van 
SGP-J Reimerswaal?
Als voorzitter probeer je 
het overzicht te houden 
op het reilen en zeilen 
van de vereniging. Verder 
organiseerde ik samen 
andere bestuursleden 
jongerenavonden of een 
informele activiteit zoals een 

barbecue. Je bereid vergaderingen voor en 
je brainstormt over actuele onderwerpen 
voor een avond. 

Waarom moet de nieuwe voorzitter aan deze 
functie beginnen?
Omdat het een mooie uitdaging is deze 
vereniging te leiden! Je doet nieuwe 
contacten op en het is een mooie 
ervaring!

Kun je iets zeggen over de toekomstige 
politieke situatie voor de nieuwe voorzitter?
Dat vind ik lastig. Over het algemeen zie 
je de interesse voor politiek bij jongeren 
afnemen, dat is erg jammer want politiek 
is erg belangrijk. Het bepaalt in zekere zin 
je toekomst. Als je niet met oogkleppen 

oploopt zie je ook dat er voor politiek 
op Bijbelse gronden steeds 

minder plaats is. Aan de andere 
kant is dat ook niet vreemd, de 
Heere Jezus heeft dat immers 
Zelf voorzegt. 

Wat gaf je de meeste energie?
Als je samen met andere 
bestuursleden een mooie 

Politiek is  
erg belangrijk

Leander Tramper
SGP-jongeren



34

avond hebt georganiseerd en er een goede 
opkomst was. 

Blijf je nog politiek actief?
Ja, ik zit sinds de oprichting in de PR-
commissie SGP Reimerswaal. Dat hoop ik 
te blijven doen.

Wat wil je de nieuwe voorzitter nog 
meegeven?
Probeer zoveel mogelijk jongeren warm te 
maken voor politiek op Bijbelse gronden. 
Hou vast aan de Bijbelse principes zoals 
ds. G.H. Kersten deze voor ogen had bij 
de oprichting van de SGP. Ik wens je veel 
succes en wijsheid toe!

Nieuwe voorzitter SGP-J Reimerswaal Gerard van de Wege aan het woord.

Kun je jezelf eens voorstellen?
Ik ben Gerard van de Wege en dit jaar ben 
ik begonnen met de master Arts-klinisch-
onderzoeker in Maastricht.  Naast deze 
drukke studie maak ik tijd vrij voor familie, 
vrienden en sinds een half jaartje ook 
politiek in Zeeland. 

Student in Maastricht en toch in de politiek 
van Reimerswaal verzeild geraakt, hoe is dat 
gegaan?
Als ik in Zeeland was bezocht ik de thema-
avonden die werden georganiseerd door 
SGPJ-Reimerswaal en in de zomer van 2018 
werd ik benaderd voor een functie die 
vrijgekomen was. Ik had er niet al te hoge 
verwachtingen maar toch werd ik gekozen!
 
En nu ben je voorzitter?
Ik ben zeker niet in de commissie gestapt 
met het voornemen om voorzitter te 
worden omdat ik nou eenmaal niet zoveel 
ervaring had op het gebied van politiek en 
bestuursfuncties. Tijdens mijn periode als 

vice-voorzitter heb ik de smaak te pakken 
gekregen en werd ik gekozen als voorzitter.

Wat zie je als je belangrijkste opdracht?
Begin maart hebben we met de commissie 
gebrainstormd over vragen als: waarom 
willen we onderdeel zijn van de commissie? 
Wat willen we bereiken als commissie? Hoe 
kunnen we een inspirerende rol vervullen 
voor de jeugd? Ik zie het als opdracht en 
als doel om een enthousiaste commissie 
te mogen leiden die inspirerend is voor de 
jeugd. 

Zijn er dingen die je zou willen veranderen?
Veranderen is niet het goede woord, het 
gaat erom waar je de focus legt. In het 
verleden had de commissie misschien een 
wat te formeel karakter. Het moet vooral 

Het gaat erom  
waar je de focus legt
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ook leuk zijn om onderdeel te zijn van de 
commissie en in de toekomst zullen we 
daarom ook tijd vrij gaan maken om elkaar 
wat beter te leren kennen. 

Hoe wil je de jongeren warm maken voor de 
politiek?
Social media is hét kanaal om de jeugd te 
bereiken en dat doen we door middel van 
facebook en Instagram. We proberen niet 
alleen politiek inhoudelijk te posten maar 
bijvoorbeeld ook via een fotowedstrijd 
de jeugd in contact te brengen met SGPJ. 
Ook is er een nieuwe flyer in de maak om 
de jeugd op bijvoorbeeld scholen en niet 

SGPJ- gerelateerde evenementen te laten 
weten wie we zijn en wat we doen. 

Wat wil je de scheidende voorzitter nog 
meegeven?
Als eerste wil ik Martin hartelijk bedanken 
voor alle tijd en energie die hij in de 
commissie heeft gestoken in de afgelopen 
8 jaar. Als ik het goed begrepen heb heeft 
de vice-voorzitter een makkelijk baantje 
gehad omdat Martin bijna altijd aanwezig 
was op de vergaderingen! Ook wil ik hem 
succes toewensen met zijn functie binnen 
de PR-commissie en over een tijdje ook als 
vader! 

Derde rij van links naar rechts: 
Gerard van de Wege, Herwout Versprille. 

Tweede rij van links naar rechts: Leander Tramper,
Jos van der Maas, Martin van Manen, 

Jacco Nieuwenhuijse, Gert Jansen. 
Voorgrond: 

Lizette Hoogerland.
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De Putter: plaats om te onthaasten
Voor deze uitgave van “Een Vaste Koers” bracht de redactie een bezoek aan de 
dorpswinkel “De Putter”, gevestigd in Oostdijk, wat soms ook weleens met Put wordt 
aangeduid. De Putter is het tastbare resultaat van inspanningen van een hechte 
dorpsgemeenschap die enerzijds bijdraagt aan de leefbaarheid van het dorp Oostdijk 
en anderzijds mensen met een beperking een mooie dagbesteding biedt. We spreken 
met Alidus Jansen, de voorzitter van het bestuur van “De Putter”. 

De geschiedenis van “De Putter” begint 
als er plannen worden ontwikkeld voor 
het bouwen van de huidige woonwijk 
“Moerdamme”. In dat plan bevindt zich 
ook een nieuwe school, waardoor de oude 
kleuterschool overbodig wordt. Er worden 
verschillende pogingen gedaan om dit 
gebouw te verkopen, maar deze pogingen 
stranden. Uiteindelijk ontstaat het plan 
om in het gebouw een dorpswinkeltje met 
een koffiehoek te realiseren. Dit zou dan 
gecombineerd kunnen worden met het 
bieden van een dagbesteding aan mensen 
met een beperking. Voor dit plan blijkt 
een breed draagvlak te bestaan, wat er 
uiteindelijk toe leidt dat “De Putter” op 11 
december 2013 geopend wordt. 

De organisatie bestaat 
uit het bestuur, dat 
vier leden telt, vier 
zorgmedewerkers 
en ongeveer 50 
vrijwilligers. De 
inrichting van het 
gebouw is volledig 
verzorgt door 
vrijwilligers. Verder 

zorgen de vrijwilligers ervoor dat de winkel 
ook op zaterdagmorgen is geopend. De 
cliënten, op dit moment zijn er vijf, zijn 
namelijk alleen op doordeweekse dagen 
aanwezig. De inzet van deze vrijwilligers 
is onmisbaar om de zaak draaiend te 
houden. 

De inkomsten van “De Putter” zijn namelijk 
vooral gebaseerd op de PGB-bijdrages van 
de cliënten en de winst op de verkochte 
producten. Deze marges zijn echter maar 

beperkt, waardoor er ook 
niet direct sprake is van 

een winstgevende 
onderneming. 
Dit is echter ook 
totaal niet het 
doel waarvoor “De 
Putter” in het leven is 
geroepen. Het doel 
is om de cliënten 
een nuttige en 

Johnny  
van Koeveringe

Rinus  
van den Berge

Redactie Een Vaste Koers

De inzet van deze 
vrijwilligers is onmisbaar
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leuke dagbesteding te bieden, naast dus 
het belang voor het dorp in de vorm van 
een winkel. En dit doel wordt door de 
inwoners van Oostdijk een warm hart 
toegedragen. Oostdijk is een hechte 
gemeenschap waarin iedereen bereid is 
om een bijdrage te leveren. Daardoor lukt 
het altijd om voldoende vrijwilligers op de 
been te krijgen. Dit geldt niet alleen voor 
“De Putter”, maar dit is wel een van de 
ingrediënten waardoor “De Putter” juist op 
Oostdijk kan bestaan.

Een andere factor van betekenis is de 
steun van andere regionale bedrijven. 
Zo worden de artikelen in de winkel 

met korting ingekocht bij de Emté in 
Kruiningen. Het vlees is afkomstig van de 
koeien van familie De Bat en de appels en 
uien komen ook uit het eigen dorp. 

In de ruim vijf jaar dat “De Putter” bestaat 
is het aantal activiteiten gegroeid. 
Inmiddels kun je er via PostNL pakketjes 
versturen, is er een bibliotheekservice 
en worden er appeltaarten gebakken op 
bestelling. Door het uitbreiden van het 
aantal activiteiten was ook een uitbreiding 
van het gebouw nodig. Twee jaar geleden 
is het gebouw uitgebreid met een kantine 
annex keuken. In deze ruimte kunnen de 
cliënten ongestoord hun appeltaarten 
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bakken, iets wat vroeger in de koffiehoek 
moest gebeuren. 

Door al deze activiteiten heeft “De Putter” 
zich stevig geworteld in Put. Bij een bezoek 
onder openingstijd blijkt dat de cliënten 
het zichtbaar erg naar hun zin hebben. 
Hun werk bij “De Putter” geeft hun een 
eigen taak in de samenleving. Ze doen hun 
werk met toewijding. 

De winkel en de koffiehoek zien er keurig 
uit en het is prachtig om te zien dat de 
cliënten plezier in hun werk hebben. In 
deze zaak draait het niet om efficiency 
en rendement, hier gaat het om de 
medemens. En die kan je in “De Putter” 
helpen door even te onthaasten en de tijd 
voor hen te nemen. In onze gejaagde tijd 
kunnen veel mensen hiervan leren!

Ze doen hun werk  
met toewijding
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Op de bres
De SGP in de Tweede Kamer, zo luidt de titel van dit boek. Dit boek geschreven 
door B. Hooghwerff, laat ons in korte stukjes een inkijk nemen in degenen die als 
fractievoorzitter voor de SGP in de Tweede Kamer zitting genomen hebben. Het is 
op een eenvoudige vertellende en aansprekende manier geschreven. Laten we een 
kijkje nemen in het boek.

De eerste fractievoorzitter van de SGP 
was ds. G.H. Kersten van 1922-1945. Hij 
voelde de noodzaak om een politieke partij 
op te richten die de noodzaak voelde om 
de regering op te roepen terug te keren 
naar de dienst van God en Zijn Woord. 
Verder wordt er uitgebreid stilgestaan 
bij de ‘nacht van Kersten’. Ds. Kersten 
diende in de nacht van 10 op 11 november 
1925 een amendement in om ervoor te 
zorgen dat Nederland stopte met het 
gezantschap bij de paus. De opvolger 
van ds. G.H. Kersten was ds. P. Zandt. Hij 
was van 1945-1961 fractievoorzitter voor 
de SGP. Ook hij heeft het Woord laten 
spreken. In de raadszaal van Delft heeft hij 
geprobeerd de kermis te laten stoppen. 
Op de kermis heeft men vreugde, maar die 
vreugde is niets vergeleken bij de vreugde 
in dit leven en vooral na dit leven 
voor al Gods kinderen. Dit is zijn 
laatste toespraak geweest in de 
Delftse raad.

In de jaren ’60 was ir. C.N. van 
Dis fractievoorzitter. Van 1961-
1971. In deze roerige jaren was 
het Nederlandse volk zich los 
aan het maken van de Bijbelse 

noties over het huwelijk en verschenen 
er veel boeken met een godslasterlijke 
inhoud. Van Dis vroeg in het bijzonder 
aandacht voor een godslasterlijk artikel van 
G.K. van het Reve die op een afschuwelijke 
wijze schreef over de wederkomst van 
Christus. Helaas hadden de aangespannen 
rechtszaken geen succes. 

Na Van Dis was van 1971-1981 ds. H.G. 
Abma fractievoorzitter. De bijdrage van 
ds. Abma tijdens het debat over ‘de drie 
van Breda’ (drie oorlogsmisdadigers uit 
de Tweede Wereldoorlog) maakt diepe 

indruk. Na hem was Ir. Van Rossum 
fractievoorzitter van 1981-1986. 

Hij waarschuwde voor de 
komende oordelen, Nederland 
kon niet ongestraft zijn gang 
gaan. 

Na hem kwam ir. B.J. 
van der Vlies. Lange tijd 
was hij fractievoorzitter 

Een mooi boek  
wat ik van harte aanbeveel

Martin van Manen
PR commissie
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van 1986-2010. In zijn tijd wordt de 
euthanasiewetgeving erdoorheen gejaagd. 
Voor een principieel standpunt is geen 
ruimte. Mr. C.G. van der Staaij neemt van 
hem het stokje over. Vanaf 2010 tot heden 
mag hij fractievoorzitter zijn. De actie ‘ik 
ga voor trouw’ staat ons nog helder voor 
ogen. Al met al een mooi boek wat ik van 
harte aanbeveel!

Op de bres, De SGP in de Tweede Kamer
Auteur: B. Hooghwerff
Uitgave: SGP-jongeren 
Prijs: €7,90
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 SGP-Agenda

Partijdag
Zaterdag 18 mei, NBC Nieuwegein

Tijdredes:
Woensdag 22 mei, Kruiningen ds. C. Sonnevelt
Donderdag 6 juni, Krabbendijke ds. G. Pater

Verkiezingen Europees Parlement
Donderdag 23 mei

SGP-J avond
15 juni, thema nader te bepalen, spreker ds. M. Klaassen.

T 06 53 81 79 82 E info@kosterinstallatie.nl | Plasseweg 11 - 4414 NC - Waarde | www.kosterinstallatie.nl

Erkend installatiebedrijf

Loodgieterswerk  

Verwarming  

Sanitair

Hout CV kachel 

Waterontharder 

Warmptepompen
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